



## RESPONSE TO PETITION

Prepare in English and French marking 'Original Text' or 'Translation'

---

PETITION No.: 421-01639

BY: MS. MAY (SAANICH-GULF ISLANDS)

DATE: SEPTEMBER 19, 2017

PRINT NAME OF SIGNATORY: THE HONOURABLE AHMED HUSSEN

---

Response by the Minister of Immigration, Refugees and Citizenship

A handwritten signature in black ink, appearing to read "Ahmed Hussen".

SIGNATURE  
Minister or Parliamentary Secretary

---

SUBJECT

Immigration

---

ORIGINAL TEXT

---

REPLY

The Government of Canada is committed to program integrity and processing applications in a timely fashion.

A new citizenship certificate was implemented in 2012 that includes a unique client identifier and barcode enabling authorized partners (i.e., Passport Canada, Provinces and Territories) to directly access a secure electronic database to validate the status and identity of the certificate holder. By connecting directly to this database, authorized partners can now directly confirm a client's status, in real-time. The database includes a photograph of the certificate holder that permits visual confirmation of the holder's identity. As such, a photograph on the certificate itself is not required for security or program integrity purposes.

In allowing partners to directly confirm status and validate identity, the 2012 changes provide greater program integrity by helping to prevent fraud resulting from altered or counterfeit certificates. They also reduce costs associated with producing citizenship certificates.



CHAMBRE DES COMMUNES  
HOUSE OF COMMONS  
CANADA

## RÉPONSE À LA PÉTITION

Préparer en anglais et en français en indiquant 'Texte original' ou 'Traduction'

---

N° DE LA PÉTITION : 421-01639

DE : MME MAY (SAANICH-GULF ISLANDS)

DATE : LE 19 SEPTEMBRE 2017

INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE : L'HONORABLE AHMED HUSSEN

---

Réponse du ministre de l'Immigration, des Réfugiés et de la Citoyenneté

SIGNATURE  
Ministre ou secrétaire parlementaire

---

OBJET

Immigration

---

TRADUCTION

---

RÉPONSE

Le gouvernement du Canada est engagé à assurer l'intégrité du programme et à traiter les demandes aussi rapidement que possible.

Un nouveau certificat de citoyenneté a été mis en œuvre en 2012, lequel comprend un identificateur-client unique et un code à barres permettant aux partenaires autorisés (p. ex., Passeport Canada, les provinces et les territoires) d'accéder directement à une base de données électronique sécurisée pour valider le statut et l'identité d'un titulaire de certificat. En se reliant directement à cette base de données, les partenaires autorisés peuvent maintenant confirmer eux-mêmes le statut d'un client en temps réel. Cette base de données comprend une photographie du titulaire du certificat qui permet de confirmer visuellement l'identité du titulaire. Ainsi, une photographie à même le certificat n'est pas nécessaire à des fins de sécurité ou d'intégrité du programme.

En permettant aux partenaires de confirmer directement le statut et de valider l'identité, les modifications apportées en 2012 contribuent à une plus grande intégrité pour le programme en aidant à prévenir la fraude relative aux certificats modifiés ou contrefaits. De plus, ces modifications réduisent les coûts de production des certificats de citoyenneté.